

Referat af møde nr. 15
i Lokalbestyrelsen
Tirsdag den 1. juni 2021.

Deltagere: Annie Albrecht, Ingrid Prehn, Ingrid Dahlrot, Astrid Lyngsø, Erling Vrå, Michael Huusom, Niels Søndergaard, Henrik Nielsen, Niels Mehnke, Erik Daugaard, Bent Kallemose, Allan Frank-Nielsen, Jørgen Simonsen, Bjørn Sandberg, Flemming Thomsen.

Ikke tilstede: Leif Lau,

Erling bød velkommen til dagens møde.
Han henviste herefter til den udsendte dagsorden.

Mødet blev indledt med et minuts stilhed for Max Heideman, der netop er afgået ved døden. Max Heideman var i mange år et særdeles aktivt medlem af Ældre Sagen, Fredensborg.

Ad 1. Referat fra møde nr. 14 af 4. maj 2021 godkendt.

Ad 2. Kassereren.

Henrik oplyste, at foreningens økonomi fortsat er særdeles god.

Han nævnte bl.a. at vi Ældre Sagen har modtaget kr. 140 for hver frivillig i foreningen. Beløbet udgør ca. kr. 55.000.

Desuden var der indgået beløb fra Ministeriet, Kommunen og enkelte betalinger for annoncer i Medlemsbladet.

På foranledning af Michael blev det besluttet at opkræve deltagerne i varmtvandssvømning et beløb på kr. 75 pr. gang. Tilmelding via bookingsystemet. Beløbet opkræves fra september måned. Det overvejes, at deltagerne kan betale halvårligt.

Ad 3: Social-Humanitært område –Ingrid P.

Ingrid oplyste, at indkøbsturene til Hørsholm Centeret nu er i gang igen. På første tur sidste onsdag deltog 8 personer.

Pårørende cafèen er også i gang. Der er kommet 1 ny frivillig. Første gang var der 2 gæster.

Ingrid nævnte, at hun havde modtaget en opfordring fra "Pausecafèen" i Humlebæk med forslag om at slå cafèerne sammen, idet begge henvender sig til samme publikum. Forslaget går ud på, at de Ældre Sagen og "Pausecafèen" gennemfører mødet hver 2. uge. Lokalbestyrelsen var positiv for forslaget og bad Ingrid arbejde videre med sagen. Ingrid og Astrid laver input til vort Medlemsblad om sagen.

Ad Pkt. 4: Motion.

Erik oplyste, at de fleste indendørs aktiviteter fortsat er på stand-by.

Dog er bordtennis i Fredensborg i gang – med Torben som leder. Han havde ellers varslet at ville holde op. Men han fortsætter.

Badminton i ”Laden” er også i gang – og kører indtil sommer.

Udendørs aktiviteterne er i gang.

Erik påregner at indkalde til et spisemøde for de aktivitetsansvarlige indenfor motion som forberedelse til den kommende sæson.

Herefter drøftede Lokalbestyrelsen ”Generationernes Hus” i Nivå, hvor Erik – i Michaels fravær – deltog i sidste møde.

I ”Generationernes Hus” er der 30 interessenter. Huset er opdelt i 4 dele, som kan anvendes til mange typer arrangementer f.eks. koncerter, foredrag m.v.

Der kom forslag om eventuelt at flytte Ældre Sagens bestyrelsesmøder til ”Generationernes Hus”, som måske er mere velbeliggende end ”Frivilligcenteret” i Humlebæk.

Michael nævnte også, at huset skal have et navn, der skal besluttes i nærmeste fremtid. Han efterlyste forslag til navn. Erik foreslog at kalde det ”Lertavlen” med henvisning til husets fortid. På mødet kom der forslag om at kalde huset ”murstenen”.

Ad 5. Kreativitet – Astrid.

Astrid oplyste, at der er fundet nyt lokale til malergruppen, som nu består af 8 personer. Hun oplyste også, at strikkeklubben stopper.

Ad 6. Kultur, spil og sprog - Annie.

Annie oplyste, at alle aktiviteter stoppede i april. Starter igen til september.

Ad 7. IT – Niels S.

Niels S. nævnte, at han holder møde med supportgruppen i næste uge.

Til efteråret udfases NemID for at blive erstattet af MitID.

Dette vil have indflydelse på vore medlemmer, hvor det forventes at give problemer for nogle medlemmer om, at forstå hvordan og hvorledes.

Forslag om dels at orientere medlemmerne i vort Medlemsblad – og gennemføre kursus for interesserede, når systemet sættes i gang. Kurset kan evt. gennemføres på Græstedgaard. Niels S. sender input til Niels M. så det kan komme med i bladet.

Michael oplyste, at han havde deltaget i kursus om sagen i Ældre Sagen. Kurset blev ledet af konsulent Dennis Birch.

På mødet drøftede lokalbestyrelsen kort et problem med manglende lokaletildeling for Slægtsforskning. Sagen løst og Niels S. informerer den aktivitetsansvarlige.

Ad 8. Rejser – rejsegruppen. Ingrid D., Annie og Bent.

Ingrid D. orienterede om, at turen til Gøtakanalen er åben og forventes at blive gennemført.

Turen til Elba er også åben til gennemførelse i september. Turhjælper er Erling.

Ingrid oplyste, der forberedes et inspirationsmøde i løbet af sommeren som optakt til næste sæson.

Herefter orienterede Erling om den netop gennemførte 2 dages tur til Fyn/Jylland. Turen havde været fin med ophold på ”Kryb-i-ly Kro” ved Fredericia – besøg på Johannes Larsen Museet i Kerteminde, Clay Museet samt de Japanske Haver. 28 medlemmer deltog i turen.

Ad 9. Arrangementsgruppen – Bent.

Bent oplyste, at alle Forårets arrangementer er flyttet til Efteråret, dog med undtagelse af besøg i en Moske, som er aflyst. Tilbagebetaling er sket til de tilmeldte.

Der gennemføres 2 ture til Dragør Fort. Første tur er 3. juni.

Bent oplyste derefter, at der til den gennemførte ”single brunch” den 30. maj var 10 tilmeldte, der udeblev, hvilket var ærgerligt. Han foreslog, at der i bookingsystemet skal oplyses mobil-nr.

Ad 10. Sekretariatsgruppen – Allan.

Allan oplyste, at alle søgte lokaler er OK – dog med enkelte aflysninger, som sendes ud til de bestyrelsesansvarlige.

Der sendes ikke oplysning ud om skolernes lukning i forbindelse med ferier.

Der er ikke umiddelbart lukning af Foreningshusene – udover juleferien.

Allan opfordrede de bestyrelsesansvarlige om at gennemgå deres respektive områder på den udsendte liste for at se, om der er rettelser (sletning af fastnet, nyt mobil nr., ny mailadresse, ny adresse m.v.).

Er der nye aktivitetsansvarlige – eller skal nogen slettes ?

Ændrede områder for bestyrelsesansvarlige?

Opdateringen skal anvendes ved udsendelse af invitation til Frivilligfesten.

Registrering skal ske inden 1. august.

Til slut nævnte Allan, at Hjemmesupport er ophørt – og skal slettes på hjemmesiden, i ”Det-Sker” og i det kommende Medlemsblad, der udsendes i slutningen af juli.

Ad 11. Nyt fra formanden og Næstformanden:

1. Årsmødet gennemføres 7. september som aftalt. Mødetid for bestyrelsesmedlemmerne kl. 18:30.

Michael nævnte, at Erling og han havde skrevet til Ældre Sagens Landsledelse med anmodning om, at Erling kan fortsætte som formand for Ældre Sagen, Fredensborg indtil det kommende Årsmøde i september.

Landsledelsen har imødekommet anmodningen.

2. Stemmesedler bestilles af Erling. Niels S. færdiggør systemet med plads til 11 kandidater og 2 suppleanter.

Der skal udpeges et bestyrelsesmedlem til at kontrollere medlemmers medlemskort ved ankomst.

3. Erling orienterede om kontor for Ældre Sagen i Byens Hus.
4. Erling og Michael orienterede om opfølgning på e-mail til kommunens Ældre Chef. Kopi af Ældre Chef Hans Bækvangs skrivelse udsendt separat af Michael 2. juni.
5. Gratis frokost på Karlebo Kro 15. juni – ansvarlig Erling og Ingrid D. Der er fuldt booked med 50 deltagere – 85 på venteliste.
6. Frokost og banko i Byens Hus 22. juni Ansvarlig Erling. Michael meldte fra som hjælper (han har 2 børnebørn som bliver student) . Der er 40 deltagere.
7. Spis sammen arrangementer:
 - Madkollektivet. 48 deltagere – udsolgt. Ingrid D. ansvarlige
 - Byens Hus. 45 deltagere. Michael ansvarlig.
 - Skovgården. 45 deltagere. Ingrid P. og Astrid ansvarligAlle deltagere betaler 75 kr.
Vi har fået tilskud på kr. 10.000.
Det blev aftalt, at alle frivillige – som hidtil – betaler for deltagelse.
Kontanter er iflg. Henrik ”No Go”.
8. Erling efterlyste bestyrelsesansvarlig(e) til efterårets koncerter, hvor vi har modtaget tilskud på kr. 23.800 fra kulturpuljen til 4 koncerter. Hvis ingen ansvarlig melder sig, returneres beløbet. Endelig beslutning på næste møde – i august.
Bent er bestyrelsesansvarlig vedr. Nivågård. Lise er aktivitetsansvarlig. Hun er i kontakt med ledelsen på Nivågård. Bent og Lise koordinerer.
9. Generalforsamling i Lindehuset,(hvor vi er medlem). Ingen deltager fra Ældre Sagens bestyrelse.
10. Lokalbestyrelsen drøftede forhåndstilmelding igangværende hold. Alt er gratis i 2021/2022.. Sidste tilmelding til faste aktiviteter er 5. august.
Bjørn opdaterer hjemmesiden.
11. Generalforsamling i Den Gl. Biograf i Fredensborg, hvor vi er medlem den 18. juni kl. 16. Flemming deltager. Der er mange nye aktiviteter i ”støbeskeen”.
Interesserede bestyrelsesmedlemmer kan henvende sig til Flemming, som sender dagsorden og supplerende informationer.
12. Vaccinationer i efteråret. Jørgen har overtaget opgaven fra afdøde Max Heidemann. Procedure med Lægernes Vaccinationskorps og datoer samt lokaler drøftet. Jørgen undersøger og vender tilbage.

Ad 12. Indendørs aktiviteter.

Afventer næste sæson. Bortset fra Dame- og Herreværelsets møder, hvor max deltagelse er 50 personer.

Ad 13. Seniorboliggruppen – Niels M./Erling

Erling informerede kort om det afholdte møde med kommunen, hvori også deltog Seniorrådet.

Fra kommunen deltog Borgmester og planchefen. Fra Ældre Sagen deltog Erling og Niels M.

Forskellige mulige scenarier og lokaliteter drøftet.

Ad 14. Bladet -Niels M.

Niels M. nævnte, at deadline for næste blad er 1. juni.

Niels M. er i gang med forberedelsen og afventer hurtigt input fra lokalbestyrelsen.

Medlemsbladet forventes klar til distribution medio juli.

Ad 15. Nyhedsbreve

Bjørn havde intet i pipelinen p.t. og efterlyste input

Ad 16. "Det Sker".

Intet nyt.

Ad 17. Orientering fra Seniorrådet.

Jørgen gav en kort orientering fra Seniorrådet bl.a. omtalen af tre videofilm, der er produceret og som lokalbestyrelsen havde haft mulighed for at se.

Formålet med denne indsats og andre aktiviteter er at bringe stemmeprocenten ved det kommende kommunevalg op på 60 % (sidste gang var den 34).

Ad 18. Eventuelt.

intet

Ad 19. Næste møde.

Næste Lokalbestyrelsesmøde er tirsdag den 3. august kl. 9 – gennemføres som fysisk møde.

